
مورایس: این چه 
جور فدراسیونی 

است؟
ســرمربی تیــم فوتبــال ســپاهان 
به انتقاد از تصمیم فدراســیون 
فوتبال پرداخت. ژوزه مورایس 
می گویــد: »بنــا بــر دلایلــی اعــام 
کردنــد از برخــی بازیکنان مــان 
نمی توانیــم اســتفاده کنیــم. 
مــن بایــد بابــت زندگی شــخصی 
خــودم تصمیــم بگیــرم. اولیــن 
بــار در زندگــی مــن اســت کــه 
چنیــن آســیبی را واضــح بــه 
تیــم وارد می کننــد. تصمیمــی 
کــه می توانســتند بــا تأخیــر بــه 
حــل آن بپردازنــد و عدالــت را 
رعایــت کننــد. مــن می توانســتم 
قبــل از ایــن از تصمیمــی کــه 
مطلــع  گرفتــه  ن  ســیو را فد
ــد بازیکــن  ــا حداقــل چن شــوم ت
زیــر 17 ســال را بــه جــای ایــن 
افــراد بیــاورم. نمی فهمــم ایــن 
چــه جــور فدراســیونی اســت؟ 
می خواهنــد کــه مــا نباشــیم.« 
او دربــاره بــازی امــروز تیمــش 
ر  طــو یــن  ا گل گهــر  بــل  مقا
می گویــد: »یــک بــازی دیگــر 
از لیــگ اســت کــه قــرار بــود 
قبــاً بــازی کنیــم. یــک حریــف 
قابــل احتــرام و خــوب داریــم. 
یــن تیــم  خوشــحالم کــه بــا ا

روبــه رو می شــوم.«
 

شش سپاهانی 
محروم شدند

کمیتــه انضباطــی فدراســیون 
فوتبــال بعــد از شکســتن حکــم 
کســر امتیــاز از ســپاهان و بــر 
اســاس رأی کمیتــه اســتیناف، 
اعــام کــرده کــه شــش بازیکــن 
صــاح  ا ن  زمــا تــا  ن  ها ســپا
قــرارداد از حضــور در میادیــن 

محــروم خواهنــد بــود.
 ایــن حکــم بعــد از آن صــادر 
می شــود کــه کمیتــه اســتیناف 
دفاعیــات ســپاهان در مــورد 
مســأله مالیــات و حــق فســخ 
را پذیرفــت امــا در ســه مــورد 
یــش  فزا رداد دلاری، ا »قــرا
دســتمزد و پرداخــت هزینــه 
کارگــزاری« اســتدلال ســپاهان 
ــر  ــداد. ب ــرار ن ــرش ق را مــورد پذی
همیــن اســاس، نامــه ابوالفضــل 
ئیــس کمیتــه  ر  ، ده حســن زا
ــه ریاســت ســازمان  انضباطــی ب
لیــگ فوتبــال بــه شــرح زیــر 

ســت: ا
پیــرو نامــه شــماره 140225008 
مــورخ 26/6/1402 بــا عنایــت 
بــه تأییــد دادنامــه شــماره 1101 
ره  1402 دربــا /6 /21 مــورخ 
د  ا رد قــرا صــاح  ا ضــرورت 
بازیکنــان آقایــان پیــام نیازمنــد، 
رضــا شــکاری، رضــا اســدی، 
هــادی محمــدی، کاوه رضایــی 
و احســان پهلــوان اســتفاده 
ز بازیکنــان مذکــور توســط  ا
باشــگاه ســپاهان منــوط بــه 
اصــاح قــرارداد آنهــا اســت. ایــن 
در حالــی اســت کــه پیــام نیازمند 
و رضــا شــکاری بایــد بیشــترین 
میــزان اصــاح را در قرارداد خود 
داشــته باشــند چــرا کــه بــه گفتــه 
کمیتــه اســتیناف در قــرارداد 
آنهــا هــم تغییــر بــر اســاس نــرخ 
ارز وجــود داشــته، هــم باشــگاه 
رگــزاری را متقبــل  هزینــه کا
شــده و از ســوی دیگــر افزایــش 
دســتمزد بیشــتر از 25 درصــد 
بــرای قــرارداد فصــل آینده وجود 

داشــته اســت. 
همچنیــن کاوه رضایــی، رضــا 
اســدی و هــادی محمــدی در 
دو موضــوع افزایــش بیشــتر از 
25 درصــدی دســتمزد و هزینــه 
کارگــزاری بایــد قــرارداد خــود 
را مــورد اصــاح قــرار بدهنــد. 
احســان پهلــوان بازیکنــی اســت 
کــه تنهــا در مســأله تقبــل هزینــه 
کارگــزاری )ایجنتــی( از ســوی 
باشــگاه ســپاهان محکــوم بــه 
تغییــر قــرارداد اســت و تــا زمــان 
اصــاح نمی توانــد بــرای تیمــش 

بــه میــدان بــرود.

 zمصاحبه و خبر
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مارینوس اوزونیدیس:

سپاهان : دومین بازی سخت ما است

مارینــوس اوزونیدیــس ســرمربی گل گهــر درباره بازی امــروز تیمش مقابل 
ســپاهان می گویــد: »ایــن دومیــن بــازی ســخت مــا اســت. احتــرام زیــادی 
برای ســپاهان قائل هســتیم. آنها بازیکنان خوبی دارند و تیم خیلی خوبی 
هســتند. شــاید تا اینجای کار آنطور که شایســته بودیم نتیجه نگرفتیم ولی 
نمایش ما، تفکر و نگرش بازیکنان در بازی های گذشته خیلی خوب بوده، 

امیــدوارم فــردا هــم خوب بــازی کنیم و هم برنده بازی باشــیم.«

میلاد فخرالدینی:

امکانات و بودجه ما با سپاهان قابل قیاس نیست

میلاد فخرالدینی مدافع راست آلومینیوم اراک در واکنش به صحبت های 
ژوزه مورایــس کــه گفتــه بــود آلومینیــوم بــا یک موقعیــت به پیروزی رســید 
ایــن طــور می گویــد: »نظــر ایشــان قابــل احترام اســت، ولــی مــا نمی توانیم 
آلومینیــوم را از لحــاظ بودجــه، امکانــات، مســائل مالــی و خیلــی چیزهــای 
دیگر با ســپاهان قیاس کنیم. شــما وقتی در اصفهان مقابل ســپاهان بازی 

می کنیــد، قــرار نیســت فقط حملــه کنید.«

سیروس پورموسوی:

بازی سختی در پیش داریم

ســیروس پورموســوی ســرمربی اســتقلال خوزســتان دربــاره بــازی تیمــش مقابل 
هوادار می گوید: »با حریفی بازی داریم که تیم سخت کوشــی بوده و تاکنون نتایج 
بدی کسب نکرده است. بنابراین دیدار سخت و سنگینی در پیش داریم و باید با 
تمرکز بالا وارد زمین شــویم تا به موفقیت برســیم. بازیکنان ما در بازی مقابل تیم 
هــوادار بــا حداکثــر توان و نهایت تمرکز، بازی خواهند کــرد و امیدواریم که بتوانیم 
یک بازی قابل قبول ارائه داده و با کســب ســه امتیاز دل هواداران را شــاد کنیم.«

در آینه لیگ
   پنجشنبه   7 دی 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7482 فوتبال ایران

 zسوژه روز

محکومیت تبریزی ها در پرونده سقف بودجه

جریمه 60 میلیاردی تراکتور
ــال  کمیتــه انضباطــی فدراســیون فوتب
آرای خــود را دربــاره پرونــده تراکتــور در 
ماجرای ســقف بودجه اعام کرد. رأی 
باشــگاه تراکتــور بــه شــرح زیــر اســت: 
»در خصــوص گــزارش کارگــروه ناظــر 
بــر قراردادهــا بــه شــماره 110/218860 
1402 علیــه باشــگاه  /8 مــورخ 21/
تراکتــور مبنــی بــر نقــض دســتورالعمل 
ناظــر بــر قراردادهــا از طریــق تقبــل 

مالیــات 6 نفــر از مربیــان و بازیکــن 
خــود بــه نام هــای خواکیــن آلبرتــو گیــل، 
امیلیــو ماریــا آلوارز بانکــو، آلوارو خوزه 
گورو، خوان لونا اسلووا، خولیولوئیس 
مونوز و صفا هادی با توجه به مجموع 
اوراق و محتویات پرونده و با عنایت به 
مفاد قراردادهای منعقده مابین افراد 
مذکور و باشــگاه تراکتور که در موادی 
از آن از جملــه مــواد 3 و 4 صراحتــاً 

پرداخــت مالیــات نامبــردگان توســط 
باشــگاه پذیرفتــه شــده کــه ایــن امــر در 
تعــارض صریــح بنــد 8 دســتورالعمل 
ناظــر بــر قراردادهــای باشــگاه ها بــا 
بازیکنــان و ســایر افــراد حاضــر در 
مســابقات فصــل 1403-1402 اباغــی 
بــه تمامــی باشــگاه ها بــوده و تخلــف 
محســوب می گــردد ولــی نظــر بــه 
اصــاح تمامــی قراردادهــا از ســوی 

باشــگاه منطبــق بــا مفــاد دســتورالعمل 
مذکــور کــه این اصاحیه مورد پذیرش 
کارگــروه نیــز قــرار گرفتــه، در نتیجــه 
مستند به ماده 94 مقررات انضباطی 
باشــگاه تراکتــور مســتحق تخفیــف 
تشــخیص و بر همین اســاس مســتند 
ــه مــواد 51 و 117 مقــررات انضباطــی  ب
بــه پرداخــت مبلــغ 60 میلیــارد ریــال 
جریمــه نقــدی محکــوم می گــردد. رأی 

صــادره ظــرف مــدت 7 روز از تاریــخ 
ابــاغ قابــل تجدیدنظرخواهــی نــزد 
کمیتــه اســتیناف اســت.« ایــن اتفــاق 
ــی رخ  ــور در حال و جریمــه نقــدی تراکت
می دهــد کــه طــی روزهــا و هفته هــای 
گذشــته حواشــی زیــادی در خصــوص 
رعایــت ســقف بودجــه بــه وجــود آمــده 
و از باشــگاه هایی مثــل ســپاهان و 
پرســپولیس امتیــاز کــم شــد کــه در 

یکــی، دو روز اخیــر ایــن امتیازهــا بــه 
تیم هــا بازگشــت و حســابی ســرو صدا 
کــرد. بــا وجــود این جریمه هــا همچنان 
پابرجاســت و جریمــه 60 میلیــارد 
ریالــی تراکتــور هــم احتمــالاً بــاز هــم 
حاشــیه هایی را بــه همــراه خواهــد 
داشــت. هــر چنــد ایــن اتفــاق ممکــن 
اســت بــرای برخــی تیم هــای دیگــر 

نیــز رخ دهــد.

اسلامیان: راه سومی برای نجات فوتبال ایران وجود ندارد

 یک خط از حقوق نمی دانند
اما علیه استیناف حرف می زنند

 در روزهای اخیر موضوع بازگشت امتیاز 
کسر شده تیم های سپاهان و پرسپولیس 
سروصدای زیادی به پا کرد؛ رأیی که توسط 
کمیته انضباطی صادر و توسط کمیته 
استیناف فدراسیون فوتبال شکسته شد. 
پس از این اتفاق تیم ها نسبت به بازگشت 
آرای صادر شده معترض شدند تا فوتبال 
ایران با حاشیه جدیدی مواجه شود؛ 
موضوعی که قطعاً صدای آن در پایان لیگ 
بیست و سوم و معرفی تیم قهرمان بیشتر 
شنیده شود و تیم های معترض واکنش 

تندتری به این موضوع داشته باشند.
محمود اسامیان، مشاور عالی مهدی 
تاج در خصوص شکسته شدن رأی 
کمیته انضباطی توسط کمیته استیناف 
به »ایران ورزشی« می گوید: »مسأله 
فوتبال ما این نیست، مسأله اصلی عدم 
درآمدزایی فوتبال ایران است و فوتبال ما 
سالیان سال است که از این موضوع ضربه 
می خورد. متأسفانه اصل قضیه فراموش 
شده و فوتبال ما دایماً اسیر حاشیه های 

پرتعداد است. لیگ ما یک هفته درگیر 
این است که داور برای کدام تیم سوت 
زده یا کدام بازیکن یا مربی اخراج شده یا 
نشده است. یک هفته موضوع جعل امضا 
مطرح می شود و حالا هم این بحث مطرح 

شده است.«
او صحبت های خود را این گونه ادامه 
می دهد: »برخورد ما به این موضوعات 
همانند این است که یک فرد سرطان دارد 
و عاوه بر سرطان، سرما خورده و ما در حال 
درمان سرماخوردگی این فرد هستیم و به 
درمان سرطان هیچ کاری نداشته باشیم. 
همه می دانند که 70 درصد تیم های دنیا 
درآمدشان را توسط حق پخش دریافت 
می کنند اما در ایران حق پخشی در کار 
نیست تا تیم ها بتوانند از طریق آن نیازهای 
مالی شان را تأمین کنند.« اسامیان بیان 
می کند: »حدود چند هفته پیش نامه ای 
برای رئیس جمهور نوشتم و در این نامه 
درخواست داشتم که هر کدام از باشگاه ها، 
زیر نظر صنایع قرار بگیرند و از این طریق 
نیازهای مالی شان را تأمین کنند. مثل 
سپاهان یا ذوب آهن که چنین شرایطی 
دارند و کمتر درگیر مشکات مالی هستند. 
یا باید حق پخش بدهیم و یا با این روش 

بتوانیم مشکات مالی تیم ها را برطرف 
کنیم، در واقع راه سومی برای نجات فوتبال 
از مشکات اقتصادی وجود ندارد. قانون 
سقف بودجه برای کمک به تیم ها برای 
صرفه جویی اقتصادی وضع شده و اگر 
تیم ها درآمدزا بودند، چنین قانونی وضع 
نمی شد.« مشاور رئیس فدراسیون فوتبال 
می افزاید: »در اکثر استان های کشورمان 
صنایع بزرگ وجود دارد، مثاً بوشهر یکی از 
مناطق درآمدزاست که هزاران میلیارد سود 
از آنجا به دست می آید، چرا نباید مبلغی 
از این سود را برای فوتبال هزینه کنیم؟ 
صنایع بزرگی در سراسر کشور وجود دارند 
که این صنایع می توانند برای فوتبال و یا 
ورزش سرمایه گذاری کنند. این صنایع در 
استان های خراسان و فارس هم وجود دارد 
اما این استان ها حتی تیمی در لیگ برتر 
ندارند. شما کشورهای عربی را ببینید، این 
کشورها چه هزینه زیادی برای فوتبال شان 
می کنند. در واقع این هزینه صرف شادی 
و نشاط مردم کشورشان می شود و برای 
همین آنها در فوتبال هزینه های زیادی 
متقبل می شوند.« او می گوید: »براساس 
قانون فدراسیون فوتبال برخی تیم ها خاف 
آن کار کردند و کمیته انضباطی این تیم ها را 

با جرایم مالی و کسر امتیاز جریمه کرد. این 
تیم ها به کمیته استیناف اعتراض کردند 
و استیناف هم امتیازهای کسر شده را 
برگرداند؛ کجای این موضوع عجیب است؟ 
هر کدام از اعضای کمیته استیناف جزو 
بهترین قاضی های کشورمان هستند و به 
قوانین اشراف کاملی دارند، حالا برخی از 
افراد که حتی یک خط از حقوق نمی دانند، 

علیه کمیته استیناف صحبت می کنند.«
ز  اسامیان در خصوص نظر برخی ا
افراد به قانون گریزی فدراسیون فوتبال 
بیان می کند: »این موضوع ربطی به 
قانون گریزی فدراسیون فوتبال ندارد و 
فدراسیون فوتبال همیشه پایبند به قوانین 
است. این قانون ربطی به بازیکن ندارد و 
تیم ها برخاف قانون عمل کردند و جریمه 
آن را دادند حالا چرا این قدر تیم ها سر و 
صدا می کنند؟ متأسفانه هر هفته موضوع 
جدیدی مطرح می شود و مدیران باشگاه ها 
در خصوص این موضوعات صحبت 

می کنند و اصل ماجرا را رها کرده اند.«
مشاور رئیس فدراسیون فوتبال در ادامه 
چنین پیشنهادی به مدیران پرسپولیس 
و استقال می دهد: »چرا مدیران فوتبال 
خدمت رئیس جمهور نمی رسند و مسائل 

را به صورت اساسی حل نمی کنند. مطمئن 
باشید رئیس محترم جمهور مشکات 
فوتبال را در کوتاه ترین زمان حل می کند. 
حالا فکر کنید این رأی برنمی گشت، 
مشکل چه تیمی حل می شد؟ شرکت های 
صنعتی به دلیل آسیبی که به محیط 
می زنند، موظف هستند که کار محیطی 
انجام دهند. این شرکت ها می توانند 
هزینه تیم ها را پرداخت کنند و از طرف 
دیگر به عنوان اسپانسر محصولات خود 
را تبلیغ کنند. باید به جای دعوای زرگری 

فوتبال را نجات دهید.«
او در پایان بیان می کند: »چرا این دو تیم 
را همانند تراکتور واگذار نمی کنند؟ با 
واگذاری این 2 تیم مشکات شان تا حد 
زیادی برطرف می شود. در دولت گذشته 
پیشنهاد دادم که پرسپولیس و استقال را 
به شرکت های خودروسازی واگذار کنند و 
این شرکت ها از این طریق محصولات شان 
را تبلیغ می کنند. این موضوع باعث رونق 
خودروسازی و همچنین توسعه فوتبال در 
کشورمان خواهد شد. در واقع با این کار 
می توانسیم با یک تیر دو نشان بزنیم که 
البته این پیشنهاد من توسط وزیر وقت 

ورزش و جوانان رد شد.«

محمدمحمدیسدهی
روزنامه نگار
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